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مشــکل در تامین مواد اولیه و صــادرات،  کمبود 
نقدینگی، نوســانات نرخ ارز و کمبود نیروی کار 
متخصص از مهمترین مشکلات تولید کنندگان 
لوازم خانگی فلزی آشــپزخانه است،  که در این 
راستا خبرگزاری ایلنا در عمل به رسالت حرفه ای 
خود میزگردی تحت عنوان بررســی شعار سال 
تولید، دانش بنیان و اشــتغال آفرین، چالشها و 
راهکارها با حضور ابراهیم درســتی نایب رئیس 
اول اتاق اصناف تهران و حســنی فراهانی رئیس 
اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی فلزی )آشپزخانه( 
 و برخی تولیدکنندگان لوازم خانگی فلزی کشور

 برگزار کرد.
مشــکل در تامین مواد اولیه و صــادرات،  کمبود نقدینگی، 
نوســانات نرخ ارز و کمبود نیروی کار متخصص از مهمترین 
مشکلات تولید کنندگان لوازم خانگی فلزی آشپزخانه است،  که 
در این راســتا خبرگزاری ایلنا در عمل به رسالت حرفه ای خود 
میزگردی تحت عنوان بررسی شعار سال تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین، چالشها و راهکارها با حضور ابراهیم درستی نایب 
رئیس اول اتاق اصناف تهران و حسنی فراهانی رئیس اتحادیه 
فروشندگان لوازم خانگی فلزی )آشپزخانه( و برخی تولیدکنندگان 
لوازم خانگی فلزی کشور برگزار کرد. در ادامه مشروح این میزگرد 

می خوانید.
مرتضی بلوکی مدیر روابط عمومی و معاون مطالعات، پژوهش 
و بازرگانی ایلنا در ابتدای این میزگرد عنوان کرد:  خبرگزاری ایلنا 
مفتخر است در طی سالهای اخیر در راستای حمایت از کار و 
تولید ایرانی و تمکین از منویات مقام معظم رهبری بعنوان حامی 
رسانه در کنار صنعت و تولید ایرانی قرار گرفته است و تاکنون 
توانسته است بیش از ده ها میزگرد در صنفهای مختلف با حضور 
روسای اتحادیه ها، مسئوِلین محترم اتاق اصناف اتاق بازرگانی، 

نمایندگان مجلس و تولید کنندگان برگزار کند.
وی ادامه داد: باعث خرسندی و افتخار است در همین میزگردها 
به مشکلات تولید و توسعه کار و صنعت کشور پرداخته شد. 
خوشحالیم که در اکثر مواقع با پیگیری مشکلات و دغدغه های 
مطرح شده موفق و گره گشا بوده است و حالا در خدمت شما 
عزیزان در صنعت لوازم خانگی هستیم.  این میزگرد به منظور 
رسیدگی به وضعیت کار و تولید چالشها مشکلات و راهکارهای 

ان خواهد بود.
 مصرف کنندگان به دنبال کیفیت، نوآوری

 و خدمات پس از فروش هستند
ابراهیم درســتی نایب رئیس اول اتاق اصناف تهران، گفت: 
همــواره مصرف کنندگان به دنبال کیفیت، نوآوری و خدمات 
پس از فروش و تولیدکنندگان نیز به دنبال فضای کسب وکار و 
تامین سهل مواد اولیه هستند. بنابراین باید معضلات تولید را در 
این بین جستجو کنیم. بیش از 40 سال است که با مشکلات 
متعددی در کشور مواجه هستیم اما نمی شود تمام این مشکلات 

را به گردن تحریمها انداخت.
وی با اشاره به اختلاف قیمت بین کالاهای داخلی و خارجی 
نیز گفت: در گاهی مواقع کالای قاچاق شده ضمن اینکه کیفیت 
بالاتری دارند قیمت کمتری نیز نسبت به کالای تولید داخل 
دارند بنابراین در این موارد نیاز است که علت را پیدا کرد و مشکل 

را رفع کرد.
درستی با اشاره به لزوم وجود بازار رقابتی گفت: از قدیم الایام 
قیمت فروش و خرید اقلام را بازار تعیین نموده است و هیچگاه 
قیمت گذاری دســتوری نه تنها جوابگوی نیاز تولید کننده و 
مصرف کننده نبوده است بلکه موجب ایجاد تنش در بازار نیز 
شده اســت. از طرف دیگر همواره تثبیت قیمت دلار در همه 
ارکان اقتصادی کشور اثرگذار بوده است و اگر عرق به تولید و 
خدمت در تولیدکنندگان کشور نبود با وجود این همه مشکلات 
حاکم در آن به ویژه در دوران کرونا موفق به ادامه تولید و کار 
نبودند. تمام این تولیدکنندگان در دوران کرونا با وجود مشکلات 

موجود به تولید ادامه دادند و توانستند کارگر خود را حفظ کنند.
 پس از گذشت 9 ماه هنوز وزیر 
پا در اتاق اصناف نگذاشته است

وی همچنین پس از شنیدن سخنان تولیدکنندگان گفت: پس 
از گذشت 9 ماه هنوز وزیر پا در اتاق اصناف نگذاشته است. دولت 

تاجر خوبی نبــوده و باید اقتصاد را به بخش خصوصی واگذار 
کرده و از مشاوره بخش خصوصی استفاده کند. هرکجا دولتها در 
اقتصاد دخالت کردند اوضاع خرابتر شد. تقاضا داریم که دولت در 
بخش خصوصی دخالت نکند و قبل از هرکاری که می خواهد 
انجام دهد کارشناسی لازم را به عمل آورد و از چند منبع محدود 
اطلاعات کســب نکند چرا که گاهی برخی از آنها با توجه به 

خوش آمد دولت سخن می گویند.
درستی ادامه داد:  پولی در دست تولیدکننده نیست و این عرق 
ملی آنها است که موجب ادامه به تولید آنها شده است. از بس 
موانع ایجاد می کنند تولیدکننده زیان دیده و مجبور به تخلف 

می شود.
دلیل استقبال از لوازم خانگی خارجی قیمت پایین 

آن است نه کیفیت بالا
در ادامه حسن حسنی فراهانی رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم 
خانگی فلزی )آشــپزخانه( با اشاره به حدود 4 سال ممنوعیت 
واردات لوازم آشــپزخانه گفت: در این مدت تمام دوستانی که 
زمانی واردکننده بوده اند به تولید روی آورده اند. وی درخصوص 
کیفیــت لوازم خانگی فلزی تولید داخل نیز گفت: اگر بگوییم 
کیفیت لوازم خانگی بسیار بالا بوده و قابل رقابت با کالاهای 

خارجی است، اغراق نکرده ایم.
وی دلیل تقاضای بازار بر کالای خارجی را قیمت پایین آنها 
دانست نه کیفیت بالای آن و گفت: قیمت مواد اولیه،  نوسانات 
نرخ ارز، هزینه تمام شده محصول اعم از حقوق و مزایای نیروی 
کار، قیمت تمام شده محصول را تشکیل می دهند که همه این 
موارد بر قیمت فروش کالاهای تولید شــده اثرگذار است. هم 
اکنون مواد آلومینیمی 15 تا 20 درصد و حقوق کارگر 57 درصد 
افزایش داشته است،  آیا در این شرایط تولیدکننده می تواند قیمت 

محصولات خود را افزایش ندهد؟
حسنی فراهانی نوسانات نرخ ارز، نبود مواد اولیه با قیمت مناسب 
در اختیار تولیدکننده و نبود بازار جهانی را از دلایل گرانی کالای 
داخلی نام برد و گفت: اگر تیراژ تولید در پی کسب بازار جهانی 
افزایش یابد قیمت تمام شده محصول و درنتیجه قیمت عرضه 

نیز کاهش خواهد یافت.
رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی فلزی )آشپزخانه( ادامه 
داد: درحال حاضر نه تنها کمبود کالایی در بازار وجود ندارد بلکه 
انباشــت جنس در پی تولید در دوسال کرونا نیز هست و باید 
فکری به حال صادرات کنیم. چه بسا اگر صادراتی صورت نگیرد 

بسیاری از تولیدکنندگان با مشکل جدی مواجه خواهند شد.
وی اذعان کرد: به دلیل عدم تناسب بین حقوق وزارت کار و 
قیمت کالاهای آشپزخانه و درنتیجه عدم توان کارگر برای خرید، 
فروش کالای آشپزخانه کلا افت کرده است. برای مثال قیمت 
لوازم خانگی ای که در سال 97 حدود 250 هزار تومان بود امروز 
2 میلیون و 500 هزار تومان فروخته می شود که حدود 10 برابر 

است،  آیا حقوق کارگر نیز 10 برابر شده است؟
رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی فلزی )آشپزخانه( تاکید 
کرد: ما نیازمند ورود صنعت لوازم خانگی در کشــور هستیم و 
درحال حاضر چیزی که در کشــور وجود دارد مونتاژ است نه 
صنعت تولید. با وجود اینکه بسیاری از قطعات در کشور تولید 

می شود نیازمند بازارهای جهانی و صادراتی هستیم.
انتظار جوابدهی از اقتصاد دولتی پوچ و واهی است

در ادامه این میزگرد، حسین تهرانچی مدیر شرکت تولیدی 
نانیوا با بیان اینکه اقتصاد و تولید منطق خاص خود را دارد و بازور 
و چماق و دستور نمیتوان آن را مدیریت کرد، گفت: معتقدم که 
متاسفانه اقتصاد ما صد در صد دولتی است. زیرا باید مواد اولیه 
مورد نیاز خود را به دستور دولت از یک جایی بخریم و در جای 
دیگری بفروشیم، به دستور دولت با یک قیمتی بخریم و با قیمت 

دیگری بفروشیم. 
انبار تولید، خرید و صادرات ما در اختیار دولت اســت و هرچه 
که دولت دســتور دهــد آن را باید انجام دهیم. اقتصاد ما صد 
درصد دولتی اســت و اقتصاد دولتی بهتر از این نمی شــود و 
انتظار جوابدهی از آن پوچ و واهی است. اقتصاد باید به دست 
بخش خصوصی سپرده شده و آزاد شود و تا زمانی که اقتصاد به 
معنای واقعی به دست بخش خصوصی سپرده نشود مشکلات 
اقتصادی کشور حل نخواهد شد. برای مثال ما در تولیدی خود 
برای تولید پنکه نیاز به مواد اولیه ای مانندpp  هستم برای تهیه 

ان به ما گفته اند نمیتوانیم این مواد را از بازار آزاد تهیه کنیم بلکه 
باید آن را از بورس خریداری کنیم و در بورس نیز باید صبر کنیم 
تا مواد مورد نیاز ما در آن عرضه شود تا بتوانیم ان را خریداری 
کنیم که پس از آن هم به ما می گویند که آن گرید مخصوص 
را نمی توانیم به شما عرضه کنیم. کجای دنیا اقتصاد کشور را 

اینگونه مدیریت می کنند.
وی تاکید کرد: در تمام دنیا اول کیفیت محصول و ســپس 
قیمت آن را مد نظر قرار می دهند درصورتی که در کشــور ما 
قیمت اولویت است که آن نیز دستوری است و معتقدم که قیمت 

گذاری دستوری اقتصاد کشور نابود خواهد کرد.  
 تهرانچی با اشاره به جلســه ای عباس تابش، معاون وزیر و 
رئیس ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با 
تولیدکنندگان داشت، گفت:  در این جلسه که در 3 ماهه پایان 
سال گذشته برگزار شد درخواست کردیم که از قیمت گذاری 
دستوری صرف نظر کنند چرا که مطمئن بودیم این نوع قیمت 
گذاری موجب گرانی بیشتر و صدمه خوردن تولید می شود اما 

قبول نکردند.
مدیر شــرکت تولیدی نانیــوا افزود: در همه جــای دنیا اگر 
تولیدکننده ای بتواند سود حداکثری ببرد او را تشویق می کنند اما 
در کشور ما اگر تولیدکننده سود نبرد او را تشویق می کنند درحالی 
که باید تولیدکننده ای که توانسته سود بیشتری کسب کند مورد 
تشویق قرار گرفته و از راهکارهای او استفاده نمود. اما چیزهایی 

که در دنیا ارزش تلقی می شود در کشور ما جرم است.
وی با بیان اینکه مدارس و دانشــگاهها و اموزشگاههای ما 
نیروی کار متخصص پرورش نمی دهند، ادامه داد: هیچ چیز در 
تولید اعم از انتخاب مواد اولیه، نیروی کار و قیمت محصول در 
اختیار ما نیست. براساس قانون کار کارفرما حق اخراج نیروی کار 
خود را تا پایان قراردادش ندارد و در صورت اخراج باید حقوق یک 
ساله او را پرداخت کند. اما اگر نیروی کاری بدون داشتن هیچ 
تجربه و دانش وارد کارخانه شود و ما با صرف هزینه و زمان به 
او کار را آموزش دهیم او هر زمان که بخواهد به راحتی می تواند 

از کارخانه ما برود.  
وی درپاســخ به اینکه آیا نمیتوان یکی از دلایل گرانی کالا 
را توزیــع قطره چکانی آن در بازار بیان کرد، گفت: تولیدکننده 
 آرزو دارد تا جنســی که تولید می کند هرچه سریعتر به فروش

 برسد. 
یکی از بزرگترین مشکلات تولیدکنندگان نبود نقدینگی است 
زمانی که دلار به یکباره گرانتر می شود ما این تفاوت قیمت را از 
کجا باید تامین کنیم؟ دولت از اینکه قیمت مرغ 57 هزار تومانی 
تعیین شده خودش 40 هزار تومان به فروش میرسد خوشحال 
است، درصورتی که این آغاز بحران است زیرا تولیدکننده اگر 
نتواند سود ببرد تعطیل خواهد کرد و تاثیر آن را در آینده با مرغ 
100 هزار تومانی مشــاهده خواهیم کرد. دولت نباید از اینکه 

تولید کننده اش ضرر می کند خوشحال باشد. بلکه زمانی که 
تولیدکننده اش سود می برد باید خوشحال شود.  

 تعدیل نیرو نتیجه گرانی و بی ثباتی قیمتها است
شــریف صادقی مدیرعامل شــرکت کاج تفلن درخصوص 
وضعیت تولید گفت: اگر مواد اولیه وجود داشته باشد وضعیت 
تولید خوب است. نوسانات قیمت ارز مشکلات اساسی تولید 
است. شمشی که سال گذشته 45 تومان می خریدیم امسال 98 
تومان خریداری می کنیم که به دنبال این گرانی مجبور به تعدیل 
نیرو شدیم،  در صورتی که باید توجه کنیم آینده این نیروی کار 

تعدیل شده چه خواهد شد.
وی همچنین درخصوص کیفیت کالاهای تولید شده نیز گفت: 
استقبال مردم از تولیدات ما عالی است چرا که اجناس ما بسیار 
با کیفیت است اما به دلیل نبود مواد اولیه اکنون محصولی برای 

عرضه به بازار نداریم.
 اعلام بی کیفیتی کالای ایرانی

 در برابر کالای خارجی بی انصافی است
منصور آینه چــی مدیرعامل شــرکت لاوان الکترونیک با 
بیــان اینکه اعلام بی کیفیتی کالای ایرانــی در برابر کالای 
خارجــی بی انصافی اســت و گفــت: در بازار رقابتــی امروز 
 برخــی از تولیدکنندگان توانســتند خود را همســو بــا بازار 

پیش ببرند.
وی ادامه داد: ادعای گرانتر بودن قیمت کالاهای ایرانی نسبت 
به کالای خارجی درست نیست چرا که قیمتهای ما قابل رقابت 
با قیمتهای جهانی است. همه جای دنیا ارزان فروشی جرم است 
زیرا گاه ارزان فروشی موجب کاهش کیفیت کالا می شود. از 
طرف دیگر توجه کنید که شرایط تولید یک کالای ایرانی با یک 
کالای چینی برابر نیست بنابراین قیمتهای انها نیز متفاوت خواهد 
بود. همچنین  نبود بازار صادراتی از مهمترین مواردی است که 

موجب گران تر شدن تولیدات داخلی می شود.
وی با گلایه از مالیــات بر ارزش افزوده گفت: تولیدکننده از 
زمانی که آلومینیم خریداری می کنــد تا زمانی که تبدیل به 
شمش شود و به دست ما برسد باید چندین مرحله مالیات بر 
ارزش افزوده پرداخت کند و حتی زمانی که می خواهند مالیات 
بگیرند نیز این مالیات از فروش گرفته می شــود. 25 درصد از 
ســود تولید و 9 درصد ارزش افزوده و در کل 34 درصد مالیات 
 بــر ارزش افزوده می گیرند. کجا دنیا ارزش افزوده را از فروش

 می گیرند؟
دولت بزرگترین عامل گرانی است

مدیرعامل شــرکت سام صنعت معتقد است:  در حال حاضر 
صادرات انجام نمی شود بلکه کالا از کشور خارج می شود که 
نام آن پیله وری است و این خریدها همیشگی نیست و ارزش 

افزوده ای برای تولیدکنندگان ایجاد نمی کند.
نصیری با بیان اینکه فاصله قیمت ارز نیمایی و ارز آزاد بسیار 

زیاد است،  گفت: هیچ بازرگانی مانند کشور عراق به طور رسمی 
به تولیدکنندگان ارز نمی دهد و خرید خود را از درب کارخانه با 
ریال انجام می دهد. این امر در ارائه فاکتور ما را دچار مشــکل 
می کند.وی اظهار کرد: بیشتر خریدها در داخل کشور با ارائه چک 

و مدت دار انجام می شود.
مدیرعامل شــرکت سام صنعت یکی از چالشهای موجود را 
فروش رسمی عنوان کرد و گفت: در حال حاضر فروش رسمی 
فرهنگ سازی نشده است و برخی از فروشندگان و خریداران 
برای فرار مالیاتی و... به سمت خرید و فروش غیر رسمی بدون 
ارائه فاکتور هستند و این امر باعث ایجاد تنش با سازمانی دارایی 

می شود.
نصیری با اشاره به افزایش قیمت محصولات لوازم خانگی 
گفت: در حال حاضر اول سال محصولات 20 درصد افزایش 
پیدا می کند؛ اما قیمت مواد اولیه طی سال همواره افزایش پیدا 
می کند و قیمت ها به روز است و این امر باعث می شود سود 
ما کاهش پیدا کند.مدیرعامل شرکت سام صنعت معتقد است:  
بزرگترین عامل گرانی دولت است.وی اظهار کرد: هر سال هزینه 
حامل های انرژی،  مواد اولیه،  بیمه،  دســتمزد و. ... افزایش پیدا 

می کند، این امر در قیمت فروش ما تاثیرگذار است.
نصیری افزود: سیستم توزیع در کشــور دچار اشکال است. 
فروشگاه های زنجیره ای   25 تا 35 درصد سود دریافت می کنند 
درصورتی که ســود دریافتی ما 10 درصد باشد که حتی در آن 

صورت نیز بازپرداخت پول نیز با تاخیر انجام می شود.
 ماشین آلات تولید قدیمی است

طاهران پور از دیگر اعضای هئیت مدیره اتحادیه لوازم خانگی 
فلزی یکی از مشکلات حال حاضر تولیدکنندگان لوازم خانگی را 
ماشین آلات فرسوده دانست و گفت: این ماشیتن آلات قدیمی 

است و توان به روز رسانی را ندارند.
معیشت کارگر نگرانی  جدید تولیدکننده

سیدمهدی زعیم در ادامه مشکلات مطرح شده تولید گفت: در 
سال گذشته مشکل تامین برق و گاز و آب را داشتیم و امسال 
علاوه بر نگرانی از بروز دوباره این مشــکل، نگرانی از تامین 
معیشت کارگر و اعتصابات احتمالی نیز به آنها اضافه شده است 
که اگر به آن توجه نکنیم موجب تعطیلی کارخانجات خواهد 
شد. همه دســتورات و مصوبات دولت در راستای تحت فشار 
قرار دادن تولیدکنندگان است و حاضر نیستند این فشارها را در 

تمام امور پخش کند.
 بسیاری از برندهای لوازم خانگی خارجی موجود

در کشور ایرانی است
ســعید خیرخواه مدیرروابط عمومی شــرکت چیستا برگزار 
کننده نمایشگاه لوازم خانگی گفت: اولین و بزرگترین نکته ای 
که نیاز است به آن توجه کنیم تغییر فرهنگ است. بسیاری از 
تولیدات ما به دلیل کیفیت بسیار بالا به مرزهای کشور فرستاده 
 میشوند و در آنجا به نام برندهای خارجی در سطح کشور توزیع

 می شوند.
وی ادامه داد: ما چیزی به اسم صادرات نداریم بلکه خارجی 
فروشی می کنیم خریداران خارجی وارد کشور شده و محصول را 
خریداری کرده و آن را از کشور خارج می کنند. چه بسا بسیاری 
از کالاهای کم کیفیت خارجی که در داخل کشور وجود دارند 

ایرانی بوده که ری برند شده اند.
 مصرف کنندگان به نامهای ایرانی اطمینان ندارند

در ادامــه این گفت وگو محمود گلدوســت تولید کننده برند 
شاهین گفت: تولیدکننده خدمتگذار مردم و دولت است و خدا 
را شکر تولیدکنندگان کوچک بسیار کارگرداری می کنند و چرخه 
اقتصاد را در دست دارند. تمام محصولات ما دارای ضمانت نامه 
رسمی است و کیفیت آن را تضمین می کنیم. اما بازار داخلی 
به محصولات تولید داخل اطمینان کافی را ندارد. بنابراین گاه 
محصولات ما با نامهای خارجی به فروش میرسد. بنابراین به 
جای انتخاب نام اصیل ایرانی مانند » شاهین« مجبور به انتخاب 
نام خارجی هستیم. چرا ما نباید از اسماء ایرانی برای محصولات 

خود استفاده کنیم.
وی افزود: ســال 77 صادرات خود را به کشــور عراق شروع 
کردیم و حــدود 470 هزار کتری و قوری به عراق، 240 هزار 
افغانستان و 40 هزار نیز به صلیب سرخ جهانی صادر کردیم که 

به دلیل کیفیت بالای آن از آن استقبال کردند.

اخبار کوتاه 

در حالی کــه انتظار می رفت مبلغ جدید کمک هزینه 
مسکن کارگران تا پایان اردیبهشت به تصویب هیات 
وزیران برســد و در فیش حقوقی این برج کارگران 
اعمال شود اما به نظر می رسد کارگران باید همچنان 

منتظر تصویب این مصوبه بمانند.
اعضای شورای عالی کار 19 اسفند ماه 1400 با افزایش مبلغ کمک 
هزینه مسکن کارگران موافقت کرد و مبلغ آن را از 300 هزار تومان به 
۶50 هزار تومان افزایش دادند.این میزان افزایش در مقایسه با سالهای 
گذشته که مبلغ آن بسیار ناچیز و در حدود 20 هزار تومان و 40 هزار 
تومان بود، قابل تامل اســت هر چند که ایده آل نیست و به گفته 

مقامات کارگری حتی کرایه یک اتاق در حاشیه شهر هم نمی شود.
معاون روابط کار وزیر کار یازدهم اردیبهشت ماه در یک گفت وگو 
خبری از تصویب مصوبه افزایش حق مسکن در هیات دولت خبر داد 
و گفت: »مصوبه حق مسکن ۶50 هزار تومانی در دستور کار هیات 
وزیران قرار دارد و در هفته آتی تصویب و ابلاغ خواهد شد تا جامعه 
کارگری از مزایای افزایش حق مسکن نیز بهره مند شود.« اما به نظر 
می رسد که این مصوبه نیز همچون بسته حمایتی کارفرمایان در 
هیات دولت در نوبت رســیدگی قرار گرفته و کارگران دستکم یک 
ماه دیگر باید منتظر تصویب مصوبه بمانند.پیش از این آیت اسدی، 
نماینده کارگران در شورای عالی کار افزایش حق مسکن کارگران را 
منوط به تصویب مصوبه در هیات وزیران دانسته و گفته بود: شورای 

عالی کار مبلغ حق مسکن کارگران را به ۶50 هزار تومان افزایش داد 
ولی این مصوبه برای اجرایی شدن باید در هیات وزیران تصویب شود 
که همچنان منتظر هستیم و هر زمان تصویب شد، معوقات آن به 
حساب کارگران واریز خواهد شد.ناصر چمنی فعال حوزه کار معتقد 
است: مصوبه حق مسکن کارگران باید فروردین ماه ابلاغ می شد چرا 
که وقتی در شورای عالی کار مصوب می شود که مبلغ حق مسکن 
کارگران از فروردین ماه افزایش پیدا کند، باید همان برج هم ابلاغ 
شود که به حقوق فروردین برسد چون حق مسکن جزئی از حقوق 
کارگران به شمار می رود و مثل این است که بخشی از حقوق خود را 
دریافت نکرده  باشند.به گفته وی با توجه به آنکه وزیر کار قبلا اعلام 
کرده که قول تصویب مصوبه را از رئیس جمهوری گرفته اســت، 

تصویب و ابلاغ آن نباید با تاخیر همراه باشد.

معاون هماهنگی و ارزیابی امور مناطق سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری تهران گفت: از این پس شهروندان 
تهرانی می توانند از ســاعت ۸ صبح تا 19 از خدمات 

غرف پسماند خشک برخوردار شوند.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان مدیریت پسماند، 
شــادی مالکی بیان کرد: شــهروندان تهرانی می توانند با تفکیک 
پسماندهای قابل بازیافت همچون کاغذ، شیشه، پلاستیک، باطری 
و غیره تا ساعت 19 نسبت به تحویل این پسماندها به مجموعه های 

دریافت پسماند خشک مستقر در سطح شهر اقدام کنند.
مالکی با  اشــاره ه به اینکه  پیش تر  ساعت کار غرف تا ساعت 
17 بود و در روزهای جمعه غرفه ها تعطیل بودند، خاطر نشان کرد: 
به دلیل مطالبه و درخواست شهروندان ساعت کار غرف از شنبه تا 

پنجشــنبه 8 تا 19 و روز جمعه 9 تا 13 خواهــد بود. او با تاکید بر 
ضرورت ارتقاء بسترهای مشارکت حداکثری شهروندان و افزایش 
بهره وری و کارایی مراکز مذکور با توجه به مفاد قرارداد و نظام فنی و 
اجرایی مربوطه، افزود:بر همین  اساس ساعت کار غرفه های بازیافت 
) مراکز خرید و مبادله پسماندهای خشک( مستقر در سطح مناطق 
22 گانه؛ در روزهای شنبه الی پنجشنبه از ساعت 8:00  لغایت 19:00 
بوده و در روزهای جمعه 30 درصد غرفه ها  از ساعت 9:00  لغایت 
13:00 فعال خواهند بود.او در ادامه با اشــاره به لزوم  رعایت ساعت 
کار اعلامی در تمامی غرفه های بازیافت گفت:  نصب لیست قیمت 
ابلاغی انواع پسماند خشک در بدنه خارجی غرفه و قابل رویت بودن 
برای شهروندان، تخلیه روزانه پسماندهای جمع آوری شده و ممانعت 
از انباشــت پسماند در غرفه های بازیافت همچنین  اطلاع رسانی، 
آموزش و جلب مشارکت شهروندان با استفاده ازتمامی ظرفیت های 
موجــود، رعایت کامل HSE و نظافت غرفــه های بازیافت و در 
صورت نیاز باز پیرایی آنها از قوانین و شــرایط مربوط به فعالیت در 
غرف بازیافت است که مناطق باید به این مهم توجه ویژه داشته باشند.
شادی مالکی در انتها بر رعایت قوانین کار و بیمه تأمین اجتماعی، 
دستورالعمل های مربوطه و پرداخت کامل و به موقع حقوق و مزایای 
متصدیان و عوامل غرفه های بازیافت تاکید کرده و افزود: این سازمان 
با نظارت دقیق و مستمر بر فعالیت غرفه های بازیافت و ایفای تعهدات 

قراردادی مربوطه، موجبات سلامت شهروندان را فراهم می آورد.

 افزایش حق مسکن کارگران 
به اردیبهشت نرسید

 فعالیت غرف دریافت پسماند خشک 
در پایتخت دو ساعت افزایش یافت

جدیدترین قیمت گوشت قرمز در بازار
مشاهدات میدانی حاکی از افزایش قیمت 

گوشت قرمز در بازار است. 
بر اساس مشاهدات میدانی از خرده فروشی های سطح 
شهر تهران قیمت هر کیلو شــقه گوسفندی 170 تا 
185 هزار تومان، گردن و سردســت گوسفندی 185 
تا 190 هزار تومان، راســته و ران گوسفندی 220  تا 
250 هزار تومان، قلوه گاه گوسفندی 150 هزار تومان، 
ران گوساله 180 تا 230 هزار تومان و سردست گوساله 

حدود 200 هزار تومان است. در میادین میوه وتره بار نیز قیمت هر کیلو شقه گوسفندی 11۶ هزار 
و 900 تومان، راسته با استخوان گوسفندی 125 هزار و ۶00 تومان، راسته بدون استخوان 177 
هزار تومان، سردست گوسفندی 119 هزار و 800 تومان و ران گوساله 139 هزار تومان است.

معاون مالی و اقتصادی صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک:
یارانه نقدی متناسب با تورم تغییر کند

معاون مالی و اقتصــادی صندوق ضمانت 
سرمایه گذاری صنایع کوچک پیشنهاد کرد 
که در ادامه اصلاحات اقتصادی دولت، یارانه 
انرژی واحدهای صنعتی بزرگ که فقط افراد 
خاصی از آن بهره مند می شوند حذف شود 
و گفت: همچنین در زمینه اصلاح نظام یارانه 
کالاهای اساسی باید افزایش قیمت کالاهای 
دیگر ناشی از افزایش قیمت چهار قلم کالای 

اساسی، بررسی و محاسبه و به یارانه جدید اضافه شود و علاوه بر آن مبلغ 
یارانه در سال های آینده متناسب با نرخ تورم تغییر کند.

محمد صادق محمدیاری   با بیان اینکه عموما انحراف یارانه های غیرمستقیم زیاد است و در 
دنیا هم به سمت یارانه های مستقیم حرکت کرده اند که جامعه هدف مشخص دارد، تصریح کرد: 
دولت باید بعد از حذف ارز دولتی، به مرور و بعد از ایجاد ثبات در جامعه، در بلند مدت و میان مدت 

به سمت اصلاح یارانه انرژی صنایع بزرگ مثل فولاد و پتروشیمی حرکت کند.
به گفته وی در حال حاضر بخش اعظمی از انرژی در اختیار این صنایع بزرگ است که از قبل 
همین یارانه انرژی خودشان را سودده نشان می دهند و مدیران و اعضای هیئت مدیره آن ها با 
سودی که در صورت های مالی شان نمایش داده می شود، هر سال پاداش های گزاف دریافت 
می کنند. این در حالی است که بخش اعظمی از این سود ناشی از انرژی تقریباً رایگان است که 

دولت در اختیار آنها قرار می دهد.
معاون مالی و اقتصادی صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک با بیان اینکه انرژی 
متعلق به همه مردم است، تصریح کرد: اما سهامداران و مدیران شرکت های خاصی از این انرژی 
بهره مند می شوند. بنابراین گام بعدی در راستای برنامه های اقتصادی دولت یا جراحی اقتصادی 

احتمالاً همین یارانه انرژی به صنایع بزرگ باشد که حتما باید پیگیری شود.
وی با بیان اینکه در این روش هم بخش کوچکی از جامعه از یک رانت بزرگ برخوردارند، 
تصریح کرد: شرکت های صنعتی بزرگ با دریافت انرژی تقریبا رایگان، کالای خود را به راحتی 
صــادر و در داخل هم به قیمت آزاد در بورس عرضه می کنند. اما مردم که انرژی متعلق به 
آن هاست متضرر می شوند. قطع یارانه انرژی شرکت های صنعتی بزرگ و واقعی سازی قیمت 
انرژی برای آن ها، آورده مهمی برای دولت و مردم خواهد داشت. در چنین شرایطی می توان 
برآورد کرد که آیا واقعا این شرکت های بزرگ سودده هستند یا بخاطر دریافت انرژی رایگان 
خودشان را سودده نشان می دادند.محمدیاری در ادامه با اشاره به حذف ارز دولتی برای کالاهای 
اساسی، اظهار کرد: علت اصلی تخصیص ارز دولتی این بود که کالاهای اساسی با نرخ قبل از 
افزایش دلار در اختیار مصرف کننده نهایی قرار گیرد، اما در عمل به جای اینکه این ارز موجب 
گشایش امورات مردم شود، موجب گشایش مسیرهای فساد و تخلف شد. بر این اساس به جای 
اینکه مردم از مزایای ارز ترجیحی بهره مند شوند، افرادی که مسیرشان دلالی در اقتصاد بود، 
سود اصلی را بردند.عضو هیئت مدیره صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک با بیان 
اینکه چند نرخی بودن یا ایجاد سهمیه منافذی برای رانت جویان و دلالان ایجاد می کند، تصریح 
کرد: انحراف از زمان تخصیص ارز ترجیحی تا زمانی که به مصرف کننده نهایی برسد وجود 
داشت. یعنی در زمان انتخاب افراد وارد کننده کالاهای اساسی که بعضا با رانت انتخاب می شدند 
تا خرید کالاهای دیگر به جای کالاهای اساسی، عرضه به قیمت آزاد به تولیدکنندگان و حتی 
فروش از سوی تولیدکننده در بازار آزاد و در نهایت فروش به قیمت بالاتر از نرخ تعیین شده با 
ارز ترجیحی به مصرف کننده نهایی همه دچار انحراف بود. از طرف دیگر افرادی که مصرف 
بیشتری داشتند، در عمل یارانه بیشتری دریافت می کردند.البته به گفته وی افزایش قیمت چهار 
قلم کالای اساسی که اخیراً اعلام شده، حتماً روی کالاهای دیگر هم که این چهار قلم در تولید 
آنها سهم دارد، تاثیر خواهد داشت. بنابراین باید افزایش قیمت کالاهای دیگر بررسی و محاسبه 
شود تا به این یارانه جدید اضافه و به حساب خانوارهای هدف واریز شود. مردم نباید فشار ناشی 
از این تصمیمات را بیش از این متحمل شوند.معاون مالی و اقتصادی صندوق ضمانت سرمایه 
گذاری صنایع کوچک با بیان اینکه اگر دولت در این مرحله نتواند با بررسی همه جانبه و جبران 
فشار ناشی از حذف ارز دولتی، اعتماد مردم را جلب کند، نمی تواند تصمیمات بعدی را اجرایی کند 
و طرح در بلند مدت شکست می خورد، تصریح کرد: همچنین رقم یارانه باید همراه با تورم به روز 
رسانی شود و نکته اصلی یارانه مستقیم همین است. در غیر این صورت مشکل هدفمندسازی 
یارانه ها در دوره قبلی، یعنی ثابت ماندن میزان یارانه، تکرار می شود. اگر یارانه قبلی به روز رسانی 
شده بود شاید نیازی به اجرای طرح جدید و تحمل فشار از سوی بخش اعظمی از جامعه نبود.

اینفوگراف

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: در همــه دنیا یارانه به بخش 
کشاورزی تعلق می گیرد، اما ما یارانه را به واردکننده اختصاص 
دادیم که امر موضوع باعث شد بهره وری در بخش کشاورزی 

از بین برود و دستیابی به آن اهمیتی نداشته باشد.
سید جواد ساداتی نژاد در همایش ملی بهره وری ایران که با حضور »میثم 
لطیفی« به سمت معاون رئیس جمهور و ربیس سازمان امور اداری استخدامی 
که در دانشــگاه علم و صنعت برگزار شــده بود، افزود: طرح مردمی سازی 
یارانه ها، انقلابی در صنعت دام و طیور است به طوری که بیشترین منفعت 
مربوط به بخش کشــاورزی خواهد بود.وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: 
بخش کشاورزی در تمامی دنیا یک بخش یارانه بگیر است، زیرا ارزش افزوده 
این بخش نسبت به صنعت پایین تر است؛ بنابراین اگر دولت ها کسری ارزش 
افزوده در بخش کشاورزی را تامین نکنند، غذایی تولید نمی شود، زیرا منافع 
حوزه های صنعتی دیگر بالاتر اســت که دولت ها کسری ارزش افزوده را با 
حمایت های مالیاتی و تسهیلاتی در دنیا جبران می کنند تا با مابقی حوزه ها 
هم سنگ شود.وی تصریح کرد: در جهان یارانه به حلقه اول یا آخر )تولیدکننده 
یا مصرف کننده( و یا در طول زنجیره اختصــاص می یابد، اما ما ارز 4200 
تومانی را به واردکننده می دادیم که تجربه آن در دنیا وجود ندارد.ســاداتی 

نژاد ادامه داد: این بدان معناست که یارانه بخش کشاورزی به واردکننده ای 
اختصاص یافته که  9 میلیون تن ذرت، 5 میلیون تن کنجاله سویا و 4 میلیون 
تن جو را وارد کشور کرده است؛ نتیجه این شد که بهره وری در این صنعت 
خشکید. نرخ یک کیلوگرم ذرت 11 هزار و 300 تومان است درحالی که ما 
به قیمت 1900 تومان به تولیدکننده عرضه کردیم؛ بنابراین در این بخش 
نمی توان از بهره وری صحبت کرد.وزیر جهاد کشــاورزی ادامه داد: در دنیا 
برای تولید یک کیلوگرم مرغ 1/۶ کیلوگرم دان )نهاده( مصرف می شــود، 
اما در کشور ما 2/1 گیلوگرم مصرف می شود زیرا یارانه را در جایی پرداخت 
می کردیم که بهره وری را از بین برد و  دســتیابی به آن اهمیتی نداشــت.

در واقع با این اقدام صنعت دام و طیور را به ســمت عدم بهره وری ســوق 
دادیم و خروجی این کار اتفاقات بزرگ دیگری همچون تغییر کاربری اراضی 
کشاورزی است.ساداتی نژاد گفت: در دنیای کنونی شرایط خاصی پیش آمده، 
مانند جنگ اوکراین و روسیه که حوزه غذا جهان را با چالش روبرو کرده است، 
به طوری که  امنیت غذایی تقریباً در همه جوامع، دولت ها و اجلاس ها به یکی 
از موضوعات قابل بحث تبدیل شده است. وی اضافه کرد: در جوامع یکی از 
مؤلفه های  مهم اقتدار )امنیت( غذایی است، شاید تا چند سال گذشته به امنیت 
غذایی می پرداختند، اما این موضوع به قدرت غذایی تبدیل شد. کشورها به 

دنبال قدرت و اقتدار غذایی هستند. تقریباً اتفاقات جهانی در سال های اخیر 
نشان داده که اقتدار غذایی کمتر از اقتدار نظامی نیست و یا هم پای هم و در 
برخی مواقع مهم تر است؛ کمااینکه اتفاقات دنیا مثل جنگ اوکراین همین را 
نشان می دهد.وزیر جهاد کشاورزی گفت: همه کشورهای به دنبال تامین و 
ذخیره سازی مواد غذایی هستند و  افزایش سرسام آور قیمت ها در دنیا چالش 
دولت هاست و نگرانی هایی ایجاد کرده است. موضوع غذا را باید در کشاورزی 
پیدا کنیم؛ واقعیت این است که برای تامین غذا راهی به جز رفتن به سمت 
یک تحول بنیادی و جهادی نداریم.ساداتی نژاد اضافه کرد: وقتی سخن از 
پایین بودن بهره وری می شود، عموماً به سراغ بخش کشاورزی می آیند، البته 
اعداد و آمارها نشان می دهد که رشد بهره وری بخش کشاورزی از خدمات 
و صنعت جلوتر بوده است، زیرا در حوزه ترویج در سال های گذشته تلاش 
زیادی صورت انجام شده است، اما به طورکلی وقتی بخواهیم عدد بهره وری 
را اعلام کنیم در کشــور زود سراغ کشاورزی می آیند، زیرا در این حوزه کار 
زیادی در بخش بهره وری و علمی انجام نشده است.وی تصریح کرد: سال 
گذشته سند بهره وری  در بخش کشاورزی در دولت تصویب و ابلاغ شد و 
عوامل اصلی بهره وری، عوامل بازدارنده و اقداماتی که باید انجام دهیم در 
این سند مشخص شده است.وی افزود: در سند تحول دولت مردمی هم به 

طور کامل در حوزه کشاورزی مورد بررسی قرار گرفته و وظایف وزارت جهاد 
کشاورزی در حوزه بهره وری تعیین شده است. در حوزه غذا برای ما بهره وری 
یک امر اجتناب ناپذیر است که باید در این سمت گام برداریم. این امر تنها 
یک وظیفه سازمانی نیست، زیرا تامین امنیت و اقتدار غذایی مردم راهی جز 
بهره وری نداردوی با بیان اینکه امسال سال تولید و دانش بنیان نام گذاری شده 
است، گفت: وزارت جهاد کشاورزی در ابتدای سال نخستین دستگاهی بود 
که در 19 بند آیین نامه تولید دانش بنیان و اشتغال آفرینی را در دولت ارایه و 
تبیین کرد که چند بند آن از جمله ماده 18 به حوزه بهره وری می پردازد.وزیر 
جهاد کشاورزی با بیان اینکه از زمان تخصیص  ارز 4200 تومانی به بخش 
کشاورزی میزان تغییر کاربری اراضی کشاورزی افزایش یافته است، گفت: 
در واقع به دلیل نوع یارانه دادن به بخش کشاورزی، نه تنها این حوزه به یک 
بخش غیر بهره ور تبدیل شد، بلکه به یک بخش با تغییر کاربری بالا تبدیل 
کردیم.وی افزود: با اصلاح تخصیص یارانه در این بخش رشــد بهره وری 
در حوزه کشاورزی دیده می شود، به طور قطع بهره وری در حوزه کشاورزی 
افزایش می یابد و انگیزه کشاورزان برای کاشت بیشتر خواهد شد.ساداتی 
نژاد اظهار داشــت: انتظار می رود مردم  در سال 1401 در حوزه کشاورزی، 

دامپروری و طیور از بهره وری در بخش کشاورزی و تولید غذا حمایت کنند.

همه کشورها در حال ذخیره سازی مواد غذایی هستند
وزیر جهاد کشاورزی:

در میزگرد بررسی مشکلات لوازم خانگی آشپزخانه مطرح شد؛

دلیل استقبال از لوازم خانگی خارجی قیمت پایین آن است نه کیفیت بالا
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